

[中英文]创刊于2013年

056

VOLUME 10 ISSUE 2 2022. 04

CN 10-1467/TU
ISSN 2096-336X
NATIONAL CIRCULATION CODE 80-985

SUPERVISOR

Ministry of Education of the People's Republic of China

ADMINISTRATORS

Higher Education Press Peking University

ORGANIZER

College of Architecture and Landscape, Peking University

PUBLISHER

Higher Education Press

All rights reserved. The contents should not be reproduced in any form, either in whole or in part, without written permission from the editorial department. The publisher has attempted to trace and acknowledge all sources for images used in this magazine, and we apologize for any errors and omissions.

AIMS AND SCOPE Landscape Architecture Frontiers puts its focus on the intersecting spheres of academic research and design practice in landscape architecture, discussing new opinions, theories, and approaches to address environmental and ecological issues through Landscape Architecture: advocating new aesthetics and new culture which benefit the beauty of China and the world by introducing and promoting most recent practice of landscape architecture. It acts as a bridge connecting research and social needs, science and art, leading the development of the discipline. Our audience includes researchers and professional architects, faculties and students. policy makers in related fields, and people who work on the environmental constructions in both urban and rural areas.

CONTENTS

EDITORIAL

Revising Articles Written on the Land
—Commencement Speech at 2022 Graduation Ceremony of the College of Architecture and Landscape, Peking University
YU Kongjian

PAPERS

- 9 Creating Restorative Nearby Green Spaces for Knowledge Workers: Theoretical Mechanisms, Site Evaluation Criteria, and Design Guidelines HU Xueling, LIU Xueming, LI Jiali, JIANG Bin
- Research on the Impact of Panoramic Green View Index of Virtual Reality Environments on Individuals' Pleasure Level Based on EEG Experiment NIE Wei, JIA Jiangxu, WANG Mimi, SUN Jin, LI Gang
- Designing Attention—Research on Landscape Experience Through Eye Tracking in Nanjing Road Pedestrian Mall (Street) in Shanghai

 CHEN Yiyan, CHEN Zheng, DU Ming

VIEWS & CRITICISMS

Mapping Landscape Architects' Expertise in Climate Adaptation With Design Research Projects Over the Past Two Decades

ZHANG Zihao, ZHANG Shurui

EXPERIMENTS & PROCESSES

82 An Ecological Redoubt: Assisting the Migration of Sensitive Flora in the Central Swiss Alps

Stefan HERDA

90 Development Detours: Landscape Genealogy Framework for Post-Pandemic Ecotourism in Northern Laos
Bryan Bvyn WONG

LAAF LANDSCAPE ARCHITECTURE FRONTIERS 景观设计学

[中英文]创刊于2013年

056

VOLUME 10 ISSUE 2 2022. 04

CN 10-1467/TU ISSN 2096-336X 邮发代号 80-985

主管

中华人民共和国教育部

主办

高等教育出版社 北京大学

承办

北京大学建筑与景观设计学院

出版

高等教育出版社

本刊保留所有刊载文章及图片的文字、电子、网络版的专有出版权,未经许可,任何人不得以营利为目的复制、转载、摘编、改编、翻译、注释、整理、编辑等,本刊保留对侵权者采取法律行动的权利。

目标与范围 《景观设计学》定位于景观设计的学术研究与设计实践的交叉领域,探讨如何通过景观设计学途径,探索解决中国和世界生态与环境问题的新观念、新理论和新方法;通过介绍和推广前沿景观设计实践,倡导有助于实现美丽中国与美丽地球的新美学和新文化;架设研究与社会需求之间、科学与艺术之间的桥梁,引领当代景观设计学科的发展。读者群为相关领域的科研人员和专业实践群体、院校师生、决策者和广大城乡环境的建设者

目录

主编寄语

4 修改写在大地上的文章——2022年北京大学建筑与景观设计学院毕业典礼上的致辞 俞孔坚

论文

- 9 为知识工作者创造恢复性邻近绿地:理论机制、场地评价标准与设计导则 胡雪凌,刘雪鸣,李嘉立,姜斌
- **36** 基于脑电实验的虚拟现实环境全景绿视率对人体愉悦度的影响研究 **聂玮**,贾江旭,王敉敉,孙进,李罡
- **52** 注意力的设计——眼动追踪技术辅助下的上海市南京路步行街景观体验研究 陈奕言,陈筝,杜明

观点与评论

71 基于过去二十年间的设计研究项目评述景观设计师在气候适应实践中的专长 张子豪,张书瑞

探索与过程

- 82 生态堡垒:协助瑞士阿尔卑斯山脉中部地区敏感植物的迁移 斯蒂芬·赫尔达
- 90 迂回发展:基于景观谱系的老挝北部后疫情时期生态旅游框架 黄翰霆